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Texte zur Kunst 130: Ohnmacht
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Issue No. 130, June 2023
“Ohnmacht”

The German term Ohnmacht (medically: syncope, fainting; literally: without-power) linguistically
combines the perceived inability to act with a residual agency ¬– which evokes the question: How
much Macht is left in Ohnmacht? The June issue of TEXTE ZUR KUNST asks how the concept of
Ohnmacht, which is commonly associated with weakness, helplessness, or paralyzing incapacity,
can be made productive with regard to art- and cultural-historical contexts. At the same time, the
assembled contributions negotiate Ohnmacht as a contemporary state of emotional being in
Western societies, a consequence of intertwining crises that appear as a subjectively overwhelm-
ing force. How does this collective state of mind relate to the activist ideal of progressive cultural
politics – or, more generally, to the agency and space for creative maneuver that art promises to
enable?

Ausgabe 130, Juni 2023
„Ohnmacht“

Wie viel Macht steckt in der Ohnmacht? Die Juni-Ausgabe von TEXTE ZUR KUNST fragt, wie der
Begriff der Ohnmacht, welche gemeinhin mit Schwäche, Hilflosigkeit oder lähmendem Unvermö-
gen assoziiert  wird,  mit  Blick auf seine kunst-  und kulturhistorischen Implikationen produktiv
gemacht werden kann. Zugleich verhandeln die versammelten Beiträge Ohnmacht als aktuelle
emotionale Verfasstheit, die insbesondere in westlichen Gesellschaften aus der Verschränkung
verschiedener als überwältigend empfundener Krisen hervorgeht. Wie verhält sich diese kollektive
Befindlichkeit zum aktivistischen Ideal der progressiven Kulturpolitik – oder generell zu den Hand-
lungsspielräumen, die Kunst zu eröffnen verspricht?
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